
سرخط خبر

 نادران: سند دلالی ایرباس ها را دارم
عضو کمیس��یون اقتصادی مجلس از ارائه 
مس��تندات دلالی خرید ۱۱۸ فروند ایرباس به 
رئیس جمهوری برای برخورد ب��ا آن خبر داد.  
الیاس نادران در گفت وگو با تسنیم با اشاره به 
دلالی صورت گرفته در بحث خرید ۱۱۸ فروند 
هواپیمای ایرباس، اظهار داش��ت:  مس��تندات 
دلالی هواپیماهای ایرباس را تقدیم می کنیم و 
از آقای رئیس جمهور هم می خواهیم زمانی را 
برای این مساله بگذارد تا آنچه را اظهار کرده ایم 
در اختیار آنها قرار دهیم.   برای اینکه اگر اراده ای 
برای مبارزه با مفاسد بویژه برای دلالی هایی که 
پورسانت گرفته می ش��ود، وجود داشته باشد 
همه اسناد در اختیار آنها باشد.  وی تاکید کرد: 
در اولین فرصت که امکانش باش��د این کار را 

انجام خواهیم داد.

۱۹ هزار پرواز برای نوروز

مدی��ر روابط عموم��ی س��ازمان هواپیمایی 
کش��وری با اش��اره به اینکه پروازهای نوروزی از 
۲۵ اس��فند ۹۴ آغاز می ش��ود و تا ۱۵ فروردین 
۹۵ ادامه دارد، گفت: بیش از ۱۹ هزار پرواز برای 
ایام نوروز اختصاص پیدا کرده اس��ت.   به گزارش 
فارس، رض��ا جعفرزاده با اع��ام این خبر  اظهار 
داش��ت:  دفتر نظارت بر فرودگاه ها، ش��رکت ها و 
مؤسسات هوانوردی سازمان هواپیمایی کشوری 
ب��رای روزهای نوروز، نزدیک ب��ه ۱۹ هزار و ۵00 
پرواز برنامه ای و فوق العاده اختصاص داده اس��ت 
ک��ه از این تعداد حدود 6 هزار پ��رواز خارجی و 
بقیه داخلی اس��ت.  جعفرزاده اضافه کرد: ماک 
ارزیاب��ی عملک��رد ش��رکت های هواپیمایی در 
روزهای نوروز  رضایتمندی مس��افران است.  وی 
پیش بینی کرد تعداد پروازهای نوروزی امس��ال 
نس��بت به مدت مشابه س��ال قبل  تا ۱۴ درصد 
افزایش یاب��د. جعف��رزاده از متقاضی��ان خرید 
بلیت هواپیما خواس��تار ش��د  نس��بت به تهیه 
بلیت هواپیم��ا از مراکز و س��ایت های غیرمجاز 
خودداری کنند.  وی به مسافران گفت در صورت 
مش��اهده هرگونه تخلف و فروش بلیت خارج از 
نرخ ارائه شده توسط ش��رکت های هواپیمایی با 
ش��ماره تلفن های 6۱0۲۲3۵۵- 6۱0۲۲0۱۵، 
الکترونیک��ی پس��ت   ،660۴۸007  تلفک��س 
shekayat@cao.ir و صندوق پستی ۱7۹۸-
۱3۴۴۵، دفتر ارزیابی عملکرد و پاس��خگویی به 
شکایت سازمان هواپیمایی کشوری تماس بگیرند.

افزایش ۵/۵ درصدی تورم تولیدکننده
طبق اع��ام بانک مرکزی ش��اخص بهای 
تولیدکنن��ده در ای��ران در ۱۲ م��اه منتهی به 
بهمن ماه ۱3۹۴ نس��بت ب��ه ۱۲ ماه منتهی به 
بهمن م��اه ۱3۹3 به می��زان ۵/۵ درصد افزایش 
نش��ان می  دهد. به گزارش روابط عمومی بانک 
مرکزی،  شاخص بهای تولیدکننده در  ایران در 
بهمن ماه ۱3۹۴ به عدد ۲۱۴/6 رسید که نسبت 
ب��ه دی ماه 0/۲ درصد کاهش داش��ته اس��ت. 
شاخص مذکور در بهمن ماه  نسبت به بهمن ماه 
سال قبل معادل 3/۴ درصد افزایش داشته است.

تجارت کشور ۱600 قانون مزاحم دارد

رئیس کنفدراس��یون صادرات عنوان کرد در 
حال حاضر بیش از ۱600 قانون مزاحم در تجارت 
کش��ور وجود دارد که به نظر می رسد با توجه به 
مجموعه ش��رایط اقتصادی کشور، اولویت اصلی 
مجلس آینده باید مسائل اقتصادی باشد. محمد 
لاهوتی در گفت وگو با ایسنا ادامه داد: وجود این 
تعداد قانون مزاحم در تجارت کشور نشان می دهد 
که ما با تورم قوانین روبه رو هس��تیم، قوانینی که 
بعضا در تضاد و تقابل با یکدیگر قرار دارند. لاهوتی 
اضافه کرد: با توجه به تکلیف برنامه های چهارم و 
پنجم توس��عه که یکی از بندهای آن ساماندهی 
قوانین تجاری بوده و اینکه هیچکدام از دولت ها 
ای��ن بند را اج��را نکرده اند، به نظر می رس��د که 
مجلس جدید می توان��د دوباره این کار را مدنظر 
قرار ده��د و از دولت بخواه��د آن را اجرا کند تا 
حداقل قوانین تجاری مان با کش��ور های پیرامون  
مساوی باشد. عضو هیات نمایندگان اتاق بازرگانی 
تهران با بیان اینکه در حال حاضر شرایط سختی 
از جنبه قوانین برای سرمایه گذاری خارجی و ثبت 
یک ش��رکت وجود دارد، تصریح کرد: با توجه به 
شرایط اقتصادی کشور به نظر می رسد اولویت اول 

برای مجلس دهم باید مسائل اقتصادی باشد. 

 سهمیه و حق رأی جمهوری اسامی ایران در 
صندوق   بین المللی پول ب��ا ۱3۸ درصد افزایش 
از رق��م قبلی۱۴۹7 میلیون SDR به رقم جدید 
3۵67 میلیون  SDR افزایش یافت و به تبع آن 
حق رأی کش��ورمان در این صندوق نیز از 0/6۲ 

درصد به 0/7۴ درصد رسید.
  مدیرعامل ش��رکت عمران وع��ده داد ۴۵00 
واحد مس��کن مهر پردیس در نیمه دوم اس��فند 
افتتاح می ش��ود و دلیل تاخی��ر آن هم انتخابات 

مجلس بوده است.
 مع��اون برنامه ریزی و اقتص��ادی وزارت جهاد 
کشاورزی گفت: 300 میلیارد تومان برای پرداخت 
خسارت کش��اورزان به صندوق بیمه کشاورزی 

اختصاص یافت.
 تصویب نامه هیات وزیران درباره مجوز واگذاری 
صندوق حمایت و بازنشستگی کارکنان فولاد تا 
س��قف ۱۲/۵ میلیارد توم��ان درحالی که تنها 3 
هفته به پایان سال باقیمانده از سوی معاون اول 

ریاست جمهوری اباغ شد.
 مدیرعامل ش��رکت فات قاره از مذاکره با انی، 
توتال و یک شرکت اتریشی برای اجرای طرح های 
نفتی در خلیج فارس خبر داد و گفت: ۲0 میلیارد 
دلار فرصت س��رمایه گذاری نفتی در این منطقه 

وجود دارد.
 وزی��ر کار در حکم��ی با تعیی��ن ۱۱ ماموریت 
جدی��د، ارغوان فرزین معتم��د را به عنوان رئیس 

دبیرخانه شورایعالی اشتغال تعیین کرد.
 رئی��س اتحادی��ه قالیش��ویان ته��ران درباره 
آخرین تعرفه شست وش��وی فرش نیز گفت: نرخ 
شست وشوی هر مترمربع فرش ماشینی ۴000 
تومان و فرش دس��تباف 6۹00 تا ۱۱هزار و ۲00 
تومان است و هزینه جابه جایی فرش ها به هر نقطه 
شهر تهران و به هر تعداد نیز ۱۴ هزار تومان است 

و نرخ ثابت و مصوب اتحادیه به حساب می آید.
 سیداحمد مقدسی، رئیس هیأت مدیره انجمن 
صنفی گاوداران با بیان اینکه ما خواس��تار شدیم 
مس��ؤولان دولت��ی مانع واردات گوش��ت قرمز از 
روسیه شوند، گفت: کمبودی در این زمینه نداریم 
و حتی دام��داران با مازاد تولید روبه رو هس��تند 
به ط��وری  ک��ه در 3 هفته اخیر  قیمت گوش��ت 
گوس��اله نر از حدود ۱۱ هزار ب��ه ۱0 هزار تومان 

کاهش یافته است.
 قیم��ت هر اونس ط��ا در معام��ات دیروز با 
0/3درص��د افزایش به ۱۲37 دلار و 30 س��نت 

رسید. 

افزایش سرمایه بانک مسکن
معاون وزیر راه وشهرس��ازی ب��ا بیان اینکه 
نش��انه هایی ب��رای خروج مس��کن از رکود در 
نیم��ه دوم س��ال آین��ده وج��ود دارد، گفت: 
وزارت راه وشهرس��ازی ۵ ه��زار میلیارد تومان 
سرمایه بانک مسکن را افزایش می   دهد. حامد 
مظاهریان در گفت وگو با مهر، درباره  نشانه های 
خروج مس��کن از رکود اظهار داش��ت: افزایش 
معامات مسکن می تواند پیش نشانه هایی باشد 
که از نیمه دوم سال آینده رونقی در بازار مسکن 
شکل بگیرد. وی با اشاره به اینکه گسترش بازار 
رهن در اولویت قرار دارد، اظهار داش��ت: بانک 
مسکن قرار است به بانک توسعه ای تبدیل شود. 
مظاهریان با اشاره به اینکه این رقم ۱3/۵ برابر 
قدرت وام دهی بانک مسکن را افزایش می دهد، 
افزود: افزایش این قدرت وام دهی کمک می کند 
که به همین حدود تس��هیات و نقدینگی به 
بخش مسکن تزریق شود تا پروژه های بیشتری 
را تامین مالی کند و با بهبود شاخص های کان 
اقتصادی، بخش مسکن را از رکود خارج کند. 
وی درباره احتمال افزایش وام مس��کن، اظهار 
داشت: ما موافقیم که وام حداقل تا ۵0 درصد 
قیمت واحد مس��کونی را دربربگی��رد و بانک 
مرک��زی هم اصول آن را قبول دارد اما ش��رط 
اجرایی شدن افزایش میزان وام نیازمند بهبود 

قدرت اعتباردهی بانک هاست.

نیازی به طرح کارت خرید کالا نیست
رئیس کمیس��یون بازرگان��ی داخلی اتاق 
بازرگانی ایران معتقد اس��ت با توجه به شرایط 
جدی��د اقتصادی، ضرورتی ب��رای اجرای طرح 
کارت اعتب��اری خری��د کالای ایران��ی وجود 
ن��دارد، چراک��ه اکن��ون بای��د برنامه ریزی ها 
براساس استاندارد های بین المللی باشد. خسرو 
فروغان گران سایه، در گفت وگو با ایسنا، درباره 
دلایل اجرایی نشدن طرح کارت اعتباری خرید 
کالای ایرانی گفت: زمان��ی که موضوع اجرای 
ط��رح کارت اعتباری خرید کالای ایرانی طرح 
شد هنوز تحریم ها وجود داشت و تصمیم ها بر 
این اساس گرفته می شد که به شکل دوره ای از 
بحران عبور کنیم. وی ادامه داد: اکنون اگر گفته 
می ش��ود که طرح خرید کالای ایرانی اجرایی 
نمی شود و کارایی ندارد به این دلیل است که 
بستر مناسبی برای توسعه اقتصادی در ایران به 
وجود آمده است. فروغان گران سایه تصریح کرد: 
بزودی بازار تا حد زیادی رقابتی خواهد ش��د و 
با برنامه های جدیدی که از س��ال آینده برای 
اقتصاد کشور در راه است باید بتوانیم کیفیت 
و قدرت رقابت پذیری کالاهای مان را بالا ببریم.

قرارداد

3اقتصاد

گروه اقتصادی: با توجه به نزدیک ش��دن به روزهای 
پایانی س��ال و جنب و جوش م��ردم برای خریدهای 
روزه��ای نوروز و ذخیره برخی اقام در این روزها که 
به تبع تعطیات نوروزی دسترسی و خرید آنها به طور 
تقریبی غیرممکن است، میوه از جمله کالاهایی است 
که در روزهای پایان اس��فند مورد توجه بوده و سقف 
خرید بس��یار بالایی دارد.  در این میان قاچاقچیان و 
مافیای واردات میوه در ماه های اخیر بشدت فعال شده 
و دس��ت به واردات گسترده انواع میوه ها از گیاس و 
نارنگی گرفته تا پرتقال  زده اند.  بنا بر اعام مسؤولان 
ستاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز، مسؤولان وزارت جهاد 
کشاورزی و مسؤولان اتحادیه های مختلف کشاورزی، 
هم اکنون پرتقال های وارداتی تولید کشور مصر، نارنگی 
تولید پاکستان، انگور تولید شیلی و پیتایا )میوه اژدها( 
آلو زرد و قرمز، انگور، گیاس، آلبالو، انبه، آووکادو، هلو 
و شلیل مربوط به کشورهای آمریکای جنوبی همچون 
شیلی و اکوادور و همینطور اقیانوسیه مانند نیوزیلند 
و اس��ترالیا به کشور وارد می ش��ود.  بر این اساس، در 
میوه فروشی های شهر هر کیلوگرم شبرنگ و هلو ۲0 تا 
۲۵ هزار تومان، هر کیلوگرم گیاس از 60 تا ۹0 هزار 
تومان، هر کیلوگرم انگور از ۱۵ تا ۱۸ هزار تومان، هر 
کیلوگرم انبه از ۱۴ تا ۲0 هزار تومان، آووکادو کیلویی 
7۵00 تومان، هر کیلو آلو زرد و قرمز از ۱۵ هزار تا ۱۹ 
هزار تومان و هر کیلوگرم نارنگی پاکستانی ۴ تا 7 هزار 

تومان به فروش می رسد.
پرتقال شب عید تأمین است ■

این در حالی اس��ت که انبارهای کشور سرشار از 
انواع میوه و مرکبات بوده و کمبودی از این نظر وجود 
ندارد. همچنین مدیران دولتی مس��ؤول در این باره 
بارها اعام کرده اند میوه های مورد نیاز برای شب عید 
و روزهای نوروز و حتی تا پایان اردیبهشت که زمان 
ورود میوه های بهاری به بازار است، در انبارها ذخیره 
ش��ده و بتدریج و متناس��ب با نیاز بازار در دسترس 
مردم قرار خواهد گرفت.  از س��وی دیگر مدیرعامل 
اتحادی��ه باغداران مازندران با بیان اینکه حدود ۲00 
هزار تن پرتقال در انبارهای کشور وجود دارد، اظهار 
داش��ت: غیر از پرتقال، سیب و کیوی به اندازه کافی 
در انبارها موجود است و هیچ نیازی به واردات میوه 
نیس��ت.  محمدرضا شعبانی با اشاره به تولید خوب 
مرکب��ات در س��ال ج��اری، ادامه داد: بی��ش از نیاز 
مصرفی پرتقال در انبارهای استان مازندران و دیگر 
استان ها موجود اس��ت و امسال هیچ مشکلی برای 
تأمین پرتقال شب عید وجود ندارد. وی با بیان اینکه 
پرتقال والنسیای جنوب بزودی به بازار می آید، افزود: 
با برداشت پرتقال جنوب، در اواخر اسفند و اوایل بهار 
۹۵  این محصول بزودی وارد بازار می شود.  شعبانی 
تصریح کرد: با توجه به فراوانی پرتقال، این محصول 
ب��ه قیمت حدود ۲۵00 تا 3۵00 تومان امس��ال به 

مصرف کننده عرضه شد و پیش بینی می شود شب 
عید هم این میوه با همین قیمت عرضه شود. شعبانی 
با تصریح اینکه نیاز مصرفی پرتقال کش��ور در شب 
عید حدود ۱30 هزار تن است، تصریح کرد: در حال 
حاضر حدود ۲00 هزار تن پرتقال در سردخانه های 
کشور موجود است و 30 هزار تن پرتقال هم توسط 
وزارت جهاد کش��اورزی برای تنظیم بازار شب عید 
ذخیره ش��ده که در صورت نیاز وارد بازار می شود. به 
تأکید وی با توجه به ذخیره کافی س��یب، پرتقال و 
کیوی، هیچ نیازی به واردات میوه نیس��ت و اگرچه 
فصل برداش��ت نارنگی به پایان رسیده است اما این 
موضوع دلیلی برای واردات نارنگی نیست، چراکه به 
حد کافی دیگر میوه ها موجود است و می توان سبد 
میوه ش��ب عید را با مرکبات دیگر که به وفور وجود 
دارد پر ک��رد.  مدیرعامل اتحادیه باغداران مازندران 
با بیان اینکه از واردات مرکبات باید به صورت جدی 
خودداری شود، اظهار داشت: واردات ضربه به تولید 
داخلی و اشتغال است، عاوه بر آن انواع آفت همراه 
میوه وارد کشور می ش��ود. وی افزود: تولید مرکبات 
کش��ور امسال ۵0 درصد نسبت به سال ۹3 افزایش 
داشت، به طوری که سال گذشته حدود یک میلیون و 
۲۵0 هزار تن پرتقال تولید شد اما امسال تولید این 

میوه به حدود ۲ میلیون و ۴00 هزار تن رسید.
فیلمبرداری از قاچاق میوه در میادین میوه   ■

همچنین رئیس کمیسیون برنامه ریزی، هماهنگی 
و نظارت ستاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز استان تهران 
درباره اقدامات جدید برای برخورد با میوه های قاچاق 

گفت: یکی از موضوعات مهم در این باره تخلفاتی است 
که اطراف میادین میوه و تره بار شاهد هستیم که در 
این زمینه طرحی را با پلیس آگاهی تهران آغاز کردیم 
و شب هنگام سیستم ناوبری اتوبوسی و خودروهایی 
را که مبادرت به فروش میوه در این مکان ها می کنند 
رصد می کنیم.  علی اکبر پوراحمدنژاد اضافه کرد: همه 
اقداماتی را که در میادین و اطراف آن توسط خودروها 
و وانت بارها درباره عرضه میوه قاچاق انجام می شود 
رصد می کنیم ولی هنوز برخورد در این زمینه را آغاز 
نکرده ایم.  وی افزود: اتفاقاتی را که در اطراف میادین 
توسط برخی بازاریابان میوه رخ می دهد فیلمبرداری 
می کنیم و بدون ش��ک در زمان برخورد با توجه به 
مس��تنداتی که درباره این نوع تخلفات تهیه کردیم 
مرجع قضایی ورود کرده و عملیات برخوردی را آغاز 
خواهد ک��رد. پوراحمدنژاد خاطرنش��ان کرد: حدود 
۱۸ دس��تگاه در این زمینه دخیل هس��تند و همه 
آنه��ا با توجه به اینکه این موضوع دغدغه عالی ترین 
مقام نظام اس��ت وارد عمل شده و بر حسب تکلیف، 
اقدامات قانونی لازم را انجام می دهند. وی ادامه داد: 
در چند روز گذش��ته نیز گشت هایی توسط پلیس، 
سازمان بازرسی، س��ازمان حمایت، سازمان صنعت 
و معدن اس��تان تهران و کمیسیون و ستاد مبارزه با 
قاچاق اقدامات لازم را انج��ام دادند. پوراحمدنژاد با 
بیان اینکه بخش عمده ای از مبادی ورودی میادین 
تهران توسط تیم مستقر در تهران و مدیریت میادین 
کنترل می ش��ود، گفت: در اصلی میدان، محل ورود 
کامیون های س��نگین اس��ت که در آنجا اطاعات 

کامیون ها ثبت می ش��ود. در درهای فرعی که برای 
ورود عموم مردم، خودروی س��واری و وانت اس��ت 
نیز طبق جلس��ه ای که ستاد مبارزه با قاچاق کالا با 
همکاران داش��ت قرار بر این شد مراقبت ها تشدید 
و همه  ورودی ها و خروجی میدان توس��ط مدیریت 
میادین و تیم بازرس��ی اصناف بررس��ی شود. وی با 
بی��ان اینکه به دنبال رهگی��ری مبداهای تغذیه ای 
قاچاق میوه هس��تیم و یکس��ری اطاعات را هم به 
دس��ت آورده و مبادی را شناس��ایی کردیم، تاکید 
کرد: دوس��ت نداریم فرد یا افرادی از این نظام دچار 
چالش شوند و همه این صحبت ها نهیبی برای اصاح 
روش اس��ت و از همه صنوف درخواست می شود در 
این زمینه مراقبت و سختگیری های لازم را داشته 
باشند. پوراحمدنژاد تأکید کرد: جلسه ای با شهرداری 
به عنوان متولی میدان بزرگ تهران، گذاشته و روندی 
را با این دوستان تعریف کردیم که براساس آن کلیت 
ورودی ها و خروجی های میدان مرکزی تهران توسط 
همین دوستان و بازرسی اصناف که در محل میدان 
حاضر هستند رصد می شود. به گفته وی شهرداری 
همه ورودی های میادین میوه را توس��ط سامانه ای 
ثبت می کن��د و همین اطاع��ات را در اختیار تیم 
اصن��اف قرار می  دهد و تیم اصناف نیز این اطاعات 
را با محموله ای که در حال تخلیه در میادین است، 
مطابقت می دهد و اگر مغایرتی در این زمینه وجود 
داش��ته باش��د اعمال قانون ک��رده و بافاصله ورود 
می کند. تعزیرات هم ب��رای اعمال قانون در میدان 

میوه و تره بار مستقر است.

تولید 2/4 میلیون تن مرکبات در سال 94 

قاچاقچیان میوه برای شب عید خواب دیده اند
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پرواز

شاخص

تجارت

ب��ا توج��ه ب��ه اینک��ه می��زان 
 ۱3۹۴ س��ال  در  بارندگی ه��ا 
مطلوب نبوده، پیش بینی می شود که اگر وضعیت 
به همین منوال پیش برود، تابس��تان سختی را در 

پیش خواهیم داش��ت. خسرو 
ارتقایی، مدیرعامل شرکت آب 
منطقه ای تهران درباره میزان 
بارندگی ه��ا به ایس��نا گفت: 
از اول مهرم��اه تاکن��ون ۱۴۵ 
میلی متر بارندگی داش��ته ایم 

که از متوس��ط بارندگی ه��ا در درازمدت ۸ درصد 
عقب افتاده ایم. وی با بیان اینکه وضعیت بارندگی ها 
نسبت به پارسال بهتر بوده است، تاکید کرد: عما 
در بهمن ماه میزان بارندگی ها با کاهش روبه رو بوده 
و این در حالی است که باید ۴0 درصد بارندگی ها در 
فصل زمستان صورت بگیرد. مدیرعامل شرکت آب 

منطقه ای تهران با ابراز امیدواری از اینکه اسفند ماه 
و فصل بهار بتواند جبران کننده این وضعیت باشد، 
تصریح کرد: در غیر این صورت سال خوبی از نظر 
میزان ذخایر آبی نخواهیم داشت. به گفته ارتقایی، 
پیش بینی ه��ای  براس��اس 
بای��د  هواشناس��ی  س��ازمان 
نرمال  بارندگی ه��ا  وضعی��ت 
می ب��ود، اما میزان دما از آنچه 
انتظار می رفت بیشتر افزایش 
یاف��ت. وی با بی��ان اینکه این 
مس��اله به معن��ای افزایش مصرف و نی��از به آب 
آش��امیدنی و همچنین س��ایر مصارف آبی است، 
خاطرنشان کرد: براساس پیش بینی ها اگر شرایط 
به همین منوال پیش برود نیاز آبی نسبت به سال 
گذشته افزایش پیدا می کند و مشکات زیادی در 

این راستا به وجود می آید.

هن��د تصویب کرد ب��زودی ۱۵0 
میلی��ون دلار برای توس��عه بندر 
چابهار در ایران س��رمایه گذاری کن��د.  به گزارش 
آسوش��یتدپرس، توسعه بندر چابهار انتقال کالا به 

افغانس��تان که در همسایگی 
پاکس��تان وج��ود دارد را نیز 
دهلی ن��و  می ش��ود.  ش��امل 
میلیون  چندی��ن  تفاهمنامه 
دلاری را با ته��ران در ماه مه 
 گذش��ته امض��ا کرد ت��ا بندر 

س��احلی جنوب ش��رق ایران را توس��عه دهد اما 
هنوز این قرارداد اجرایی نش��ده است. براساس این 
گزارش، ناندرا مودی، نخس��ت وزیر این کشور این 
مبلغ را تایید کرده است. اجرای این پروژه فرصت 
بسیار مناسبی را برای کشورهای هندی، برای نفوذ 
بیشتر در منطقه ایجاد خواهد کرد.  این بیانیه تاکید 

می کند هندوس��تان در حال مذاک��ره برای اجرای 
این پروژه اس��ت که باعث افزایش س��رمایه گذاری 
و تجارت با ایران و دیگر کش��ورها بویژه افغانستان 
خواهد شد. توسعه این بندر همچنین باعث رقابت 
بیش��تر با چین می ش��ود که 
ای��ن کش��ور در ح��ال حاضر 
س��رمایه گذاری س��نگینی در 
بندر گوادر در پاکستان انجام 
می ده��د.  عب��دالله عب��دالله، 
مدی��ر اجرایی در افغانس��تان 
ابراز امیدواری کرده بود پروپزال بندر چابهار بزودی 
تایید شود. عبدالله تصریح کرد: توسعه بندر چابهار 
در ایران کلید توس��عه تجارت هند و افغانس��تان 
خواهد بود. گفتنی اس��ت چینی ها با توسعه بندر 
گوادر پاکستان در صدد گسترش نفوذ تجاری خود 

در حوزه اقیانوس هند هستند.

سرمایه گذاری 150 میلیون دلاری هند در چابهارتابستان سختی در راه است
آب

در ح��ال حاض��ر کارخانه ه��ای 
فولادی با کمتر از نصف ظرفیت 
خود فعال هس��تند و تولید فولاد کش��ور امسال 
حدود 30 درصد کاهش داشته است.  محمدرضا 
رحیم��ی زاده، عضو انجمن ف��ولاد در گفت  وگو با 
فارس، اظهار داشت: رکود باعث تضعیف کارخانه ها 
و افزای��ش بده��ی آنها ش��ده که این مس��اله در 
سال های آینده تأثیر نامطلوبی خواهد داشت.  وی 
با بیان اینکه امسال یکی از بدترین سال های صنعت 
فولاد پس از سال های ۲007 و ۲00۸ بوده است، 
گفت: بس��یاری از واحدهای تولیدکننده شمش 
ف��ولاد از چرخه تولید خارج ش��دند. وی تصریح 
کرد: در س��ال جاری با وجود اینکه واردات زیادی 
در زمینه ش��مش فولاد صورت نگرفت  اما رکود 

باعث شد انباشت واحدهای 
داخلی تولیدکننده ش��مش 
فولاد افزای��ش یابد. به گفته 
رحیم��ی زاده، در حال حاضر 
برخ��ی کارخانه ه��ای فولاد، 
تولیدات خود را با ضمانتنامه 

۹ ماهه به فروش می رس��انند که نشان می دهد، 
تقاضا برای محصولات نهایی و کارخانه های نوردی 
پایین اس��ت.  وی با بیان اینکه رکود ش��دید در 
اجرای طرح های عمرانی باعث شده تقاضایی برای 
خرید تولیدات صنعت فولاد وجود نداشته باشد، 

اظهار داشت: خریدهای عمده 
از کارخانه ه��ای ف��ولاد کم 
شده و این مساله باعث شده 
گردش مالی صنعت نیز کند 
شود.  وی با اشاره به فعالیت 
کارخانه های فولادی با کمتر 
از ۵0 درصد ظرفیت خود، گفت: بازار عراق که تا ۵ 
ماه پیش بازار مناسبی برای تولیدات فولادی ایران 
بود، در حال حاضر نصیب چینی ها ش��ده است. 
عضو انجمن فولاد ادامه داد: بازار ترکیه نیز چنین 
وضعی دارد و در حال حاضر صادرات فولاد ایران با 

مشکل روبه رو است که در چنین شرایطی امکان 
یوزان��س برای صادرات کالا نی��ز وجود ندارد. وی 
تصریح کرد: گشایش خط اعتباری ال سی از طریق 
هند و چین صورت می گیرد اما برای کش��ورهای 
اروپای��ی م��وردی را نداش��ته ایم.  وی در ادامه به 
دولت پیش��نهاد کرد با حمایت تولیدکنندگان از 
محل سود بانکی تسهیات باعث رونق بخشیدن 
به تولید شود و هزینه ای که باید به  عنوان حقوق 
کارگ��ران اخراج��ی پرداخت ش��ود، به صنعت و 
کارخانه ها اختصاص یابد تا از اخراج کارگران نیز 
جلوگیری ش��ود.  رحیمی زاده اف��زود: اگر دولت 
برای صادرکنندگان از محل تنزیل اسناد، شرایط 
مناس��بی را فراهم کند، یک مشوق برای تقویت 

صادرات خواهد بود.

کاهش 30 درصدی تولید فولاد در سال 94 صنعت

مدیرعامل اتحادیه تکثیر و پرورش 
و ص��ادرات آبزیان با بی��ان اینکه 
از گرانی ماهی ش��ب عید تنها دلالان سود می برند، 
گفت: در روزهای پایانی س��ال به س��بب سیس��تم 
نامناسب توزیع احتمال افزایش قیمت وجود دارد اما 
نظارتی در این زمینه وجود ندارد. ارسان قاسمی در 
گفت وگو با تسنیم، درباره روند افزایش قیمت ماهی 

در روزهای پایانی سال گفت: در روزهای گذشته روند 
نامناسب توزیع، عرضه و دلالی باعث افزایش ۲0تا30 
درصدی قیمت ها در بازار شده است. وی با بیان اینکه 
اگر بازار س��امان پذیرد مشکلی از نظر کمبود ماهی 
در بازار نداریم، گفت: همواره به دلیل دخالت دلالان 

نگران افزایش بیش از پیش قیمت ها هستیم. براساس 
آخرین آمار امسال ۵۴ تا۵۵ میلیون دلار ماهی تیاپیا 
به کشور وارد شده است. مدیرعامل اتحادیه تکثیر و 
پرورش و صادرات آبزیان با بیان اینکه شیات ایران 
همواره به دنبال تولید تیاپیا در کشور است، افزود: 

علت اینکه تاکنون این کار انجام نشده این بوده که 
سازمان محیط زیس��ت به خاطر تأثیر  منفی آن در 
اکوسیس��تم مجوز تولید نداده اس��ت، چ��را که این 
ماهیان هر چند رش��د س��ریعی دارند اما از کیفیت 
بالایی برخوردار نیستند.  به گفته قاسمی در روزهای 
اخیر شاهد افزایش تا 30 درصدی قیمت  بوده ایم که 

فقط دلالان از این افزایش قیمت سود بردند.

دلالان قیمت ماهی را بالا بردند دریا
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